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(van, ami ezek közül csak az angolban érdekes) 

Szófajok (a szófajok különálló szavak, nincsenek mondatban) 

Sokszor fontos tudnunk, hogy egy adott angol szó milyen szófajú. Gyakori eset, hogy egy szó több szófajú is 

lehet (pl a work lehet ige és főnév is). A szótárak jelölik a szavak szófaját, bár gyakran rövidítve. Alább felso-

rolom a leggyakoribb szófajokat. Előre írom a magyar nevüket, utána zárójelben az angol nevüket, mert egy 

angol kiadású szótárban angolul találjuk meg a szófajokat. 

Főnév (noun): tárgyakat, élőlényeket, fogalmakat jelöl 

kérdése: ki, mi? (és ezeknek ragozott formái) 

némelyik főnév tulajdonnév: Valaminek a neve (vagy címe), például ember, állat, hegy, folyó, ország 

neve, könyv, színdarab címe stb. 

Példák: Élet és Tudomány, Ebéd Elek, Nyúl Kálmán, Pop Simon, Raj Zóra, Zsíros B. Ödön, Magyaror-

szág, Kasza Blanka, Pum Pál, Eszte Lenke, Por Nóra, Ultra Viola, Para Zita, Gellért-hegy stb.  

némelyik főnév köznév: sok hasonló élőlénynek vagy élettelen dolognak a közös neve, pl. ember, ál-

lat, hegy, víz, levegő, autó, kutya, asztal, kóla, toronydaru stb. 

 a főnév lehet elvont főnév is, egy fogalom, pl. szeretet, természet, boldogság, élet stb. 

A szótárak általában azt is jelölik, hogy egy főnév megszámolható (C, count, vagy countable), vagy megszá-

molhatatlan (U, uncount, vagy uncountable). Ez fontos nyelvtani információ, mert másképpen használjuk 

őket. Például megszámolhatatlan főnév nem lehet többes számban és nem lehet előtte a/an. Helytelen tehát: 

The old man gave the boy three good advices. 

This is a good equipment. 

We bought many expensive equipments. 

Elöljáró (preposition) (szabad becézni felüljárónak is ☺): ilyen az angolban van, de a magyarban 

nincs. Nagyon fontos, olyan dolgokat jelent, amit a magyarban raggal vagy névutóval fejezünk ki. Egy elöl-

járó állhat több szóból is! Utána mindenképpen főnév (vagy névmás) kell! Példák: 

in the house = a házban  a „ban” egy rag 

under the table = az asztal alatt az „alatt” egy névutó  

after lunch = ebéd után 

in front of the house = a ház előtt 

on the table = az asztalon 

from everybody = mindenkitől 

Nagyon fontos, hogy az elöljáró elöl jár (főnév vagy névmás előtt)! A magyarban a ragok és a névutók a szó 

mögött vannak! 

Másra is használják ezeket a szavakat. Amit a magyarban igekötővel fejezünk ki, azt az angolban az ige után 

tett elöljáróval (esetleg több elöljáróval) fejezzük ki (bár ilyenkor nem elöljárónak hívjuk). Például: 

Leülök = I sit down. 

Bementem. = I went in. 

A magyarhoz hasonlóan az angolban is gyakran előfordul, hogy az „elöljáró” teljesen megváltoztatja az alap-

szó jelentését. 

put = tesz, rak 

put up with = elvisel 

put out = elolt (pl. tüzet) 

make = csinál, készít 

make out = csókolózik, kivesz (lát egy nehezen látható dolgot) 

take = elvesz, elfogad, elvisz, bevesz, tart valameddig stb. 

take out = kilő (pl. tank ellenséges tankot), elővesz (ez nem különleges) 

take after = üt (pl. fiú az apjára, mármint úgy, hogy hasonlít ☺) 

take off = felszáll (pl. repülő) 
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Kötőszó (conjunction): a kötőszavak mondatokat, tagmondatokat, vagy hasonló szócsoportokat kötnek 

össze. Az angolban két eset a leggyakoribb (van más eset is): 

1. After I went home, I had lunch. = Miután hazamentem, megebédeltem. 

A kötőszó elöl van, ilyenkor a két tagmondatot vessző választja el. 

2. I went home and had lunch. = Hazamentem és megebédeltem. 

A kötőszó a két tagmondat között van, ilyenkor a mondatban (a kötőszó előtt) rendszerint nincs vessző. 

Az angolban két gondolatot nem kapcsolhatunk össze csak úgy, vesszővel elválasztva, (ami egyébként gya-

kori a magyarban)! Például ilyen nem lehet az angolban: Hazamentem, megcsináltam a leckémet. 

Amint láttuk, az after lehet elöljáró és kötőszó is. Ez azonban nincs minden esetben így! Van olyan szó, 

amelyik csak elöljáró, van, amelyik csak kötőszó és van, amelyik előljáró és kötőszó is! Ezért, ha nem va-

gyunk biztos benne, ismert jelentés esetén is meg kell nézni a szót a szótárban a szófaja miatt! 

Például az in spite of és despite elöljárók, jelentésük ugyanaz, „ellenére”. Az eső főnév, tehát jöhet elöljáró 

után: 

I went for a walk in spite of the rain. = Az eső ellenére elmentem sétálni. 

Azt viszont nem jelentik, hogy „annak ellenére, hogy”, tehát mondat nem jöhet utánuk! Így tehát nem használ-

hatók: 

I went for a walk despite it was raining. = Annak ellenére, hogy esett az eső, elmentem sétálni. 

Ennek a mondatnak az angolra fordításához használhatunk például kötőszót, az even though-t, aminek jelen-

tése „annak ellenére, hogy”. Egy helyes mondat tehát: 

I went for a walk even though it was raining. = Annak ellenére, hogy esett az eső, elmentem sétálni. 

A due to is csak elöljáró, kötőszó nem lehet. 

We didn’t go for a walk due to it was raining.  

Ez helytelen, mert a due to után mondat jön. 

We didn’t go for a walk due to the rain. 

Így helyes, mert a due to után főnév jön (rain). 

Névmás (pronoun): többfajta névmás van, de nekünk csak azok fontosak, amelyek úgy viselkednek, 

mintha főnevek lennének, de mégsem azok, csak főnevet helyettesítenek. Néhány példa a sok közül: én, te, ki, 

aki, mi, ami, egymás, magam, magunk, minden, mindenki, senki, valaki, valami  

Ige (verb): Az ige cselekvést, történést, létezést fejez ki. 

Példák: eszik, aludtam, játszani fogok, főznek, leesik, megnő 

Egy különleges ige a létige: van 

A létige néhány más formája: voltak, lesztek, lettünk, lett volna, vagyunk, lehetett volna 

Nagyon fontos, hogy az igék lehetnek tárgyas (angolul transitive) és tárgyatlan (angolul intransitive) igék. A 

tárgyas igék után kötelező tárgy, a tárgyatlan igék után tilos ☺. Persze lehet egy ige egyszerre tárgyas és tár-

gyatlan is.  

A go tárgyatlan. I go to school. (nincs tárgy) I went the bicycle to school. (helytelen, mert nem lehet tárgy) 

A köznapi életben a buy ige tárgyas. I have bought some bread. (a some bread a tárgy) 

I went to the shop and bought. (ez hibás, mert a buy után hiányzik a tárgy.) 

Az eat ige lehet tárgyas és tárgyatlan is. Az alábbi két mondat helyes: 

I am eating. 

I am eating an apple. 

Nagyon fontos, hogy szenvedő szerkezetben csak tárgyas ige lehet! Pl. a rise ige tárgyatlan, tehát így nem 

mondhatjuk: The prices were risen. 

Melléknév (adjective): ez azt mutatja meg, hogy valami milyen. Példák: szép, okos, magas, alacsony, 

piros, puha, színes, nedves, göröngyös, aranyos, csúszós  

Határozószó (adverb): többfajta határozószó van. Példák: tegnap=yesterday (időhatározószó), 

itt=here, ott=there, sehol=nowhere (helyhatározószó), gyorsan=quickly/fast (módhatározószó) 

Ezek csak a gyakoribb fajták, vannak másfajták is.  
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Főnévi igenév (infinitive): A főnévi igenév a magyarban olyan főnév, amit igéből képeztünk egy -ni 

raggal.  

Például: enni, inni, aludni, szórakozni, mulatni, játszani, (na jó és esetleg) dolgozni 

Az angolban kétfajta főnévi igenév van. A „bare infinitive” az ige szótári alakja, pl. take, go, eat.  

A „full infinitive” a to + ige alak, pl. to take, to go, to eat. 

A magyarban az angoltanárok csak a „full infinitive”-et tanítják főnévi igenévnek. Pedig három angol igealak 

is van, amit magyarra bizonyos körülmények között főnévi igenévvel fordítunk. Példák (aláhúzom a főnévi 

igeneveket, illetve a főnévi igenévként fordított igealakokat): 

I want to work. = Dolgozni akarok. 

I can work. = Tudok dolgozni. 

I like working. = Szeretek dolgozni. 

Melléknévi igenév: ez egy melléknév, csak igéből képeztük. Három fajtája van: 

-ó/ő végű, ennek neve folyamatos melléknévi igenév,  

például (zárójelben tettem utánuk egy főnevet): ivó(víz), forgó(ajtó), Ülő (Bika) 

Az angolban ez az ige+ing alak. A fenti példák: drinking (water), revolving (door), Sitting (Bull) 

-t/tt végű, ennek neve befejezett melléknévi igenév, például: repedt, törött, kopott, újrahasznosított 

Az angolban ez az ige 3. alakja. A fenti példák: cracked, broken, worn, recycled 

-andó/endő végű, ennek neve beálló melléknévi igenév (fura név), példák: elkészítendő, kijavítandó 

Ezt bonyolultabb lefordítani, mert ez az angolban szenvedő jelentésű. Tehát elkészítendő=to be made, kijaví-

tandó=to be corrected. Részletekbe itt nem megyek bele, példamondatok találhatók a Non-finite clauses című 

útmutatóban. 

Határozói igenév: ez egy határozó (leggyakrabban módhatározó), csak igéből képeztük va/ve/ván/vén 

raggal, például: futva, kinyitván, lévén, énekelve 

Az angolban általában ige+ing alakkal fejezzük ki. A fenti példák:running, opening, being, singing 

szerkezet: ez több szóból áll, és főnevet, melléknevet stb. helyettesíthet.  

Most nekünk a legfontosabb a főnévi szerkezet. 

Ez egy főnévből, meg rendszerint mellette lévő egy vagy több, a „főnévhez tartozó” szóból áll. Az a lényeg, 

hogy a főnévi szerkezet egyenértékű egy főnévvel. 

Példák főnévi szerkezetre (a szerkezetekben főnevet aláhúztam): a kutya; Pista kutyája; ez a kutya; az a hara-

gos kutya, amelyik a szomszédban lakik; egy kutya; két kutya; Gergő 101 okos kiskutyája  

Mondatrészek: ezek a mondat építőkockái, ezekből épül fel a mondat. Egy mondatrész állhat egy 

szóból, de több szóból is. 

Alany (subject): ez a mondatban az „elkövető”, „ő” az, aki csinál valamit, akiről szól a mondat. Minden 

mondtaba kell alany! A magyarban egyenes vonallal húzzuk alá. Az alanyra a ki? mi? kik? mik? kérdőszavak-

kal kérdezhetünk. Az alany lehet hosszú és bonyolult is (leggyakrabban úgy, hogy van egy összetett jelző 

benne). Példák: 

Péter elment a vásárba fél Euróval.   (Ki ment el a vásárba?) 

Pista kutyája fehér.    (Ki/mi szép fehér?) 

Az a haragos kutya, amelyik a szomszédban lakik, megugatta Janit.  (Ki/mi ugatta meg Janit?) 

Meg fogom tanulni a Helyesírási Szabályzatot.     (Ki fogja megtanulni?) 

Hoppá! Itt nincs benne a mondatban az alany, de tudjuk, hogy ÉN fogom megtanulni. Tehát az alany ÉN. Ne 

aggódj, az angolban nincs ilyen, ott mindig benne lesz a mondatban az alany, meg fogjuk találni. 

Állítmány (verb): arra a kérdésre válaszol, hogy „Mit állítunk?”. Az angolban az állítmány csak ige le-

het, (de állhat több igéből is, akár négy igéből is)! Az angolban ezért az állítmány neve ugyanúgy verb, mint 

az ige neve. Az állítmányt a magyarban dupla vonallal húzzuk alá (csak az angol példamondatokban húztam 

alá). Minden mondatba kell állítmány, tehát minden angol mondatban lesz (legalább egy) ige! Példák: 

I went home early. = Korán mentem haza. 

I can swim. = Tudok úszni. 

I have been working for an hour. = Már egy órája dolgozom. 

The bridge should have been finished last year. = A hidat tavaly be kellett volna fejezni. 
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Attila is tall. = Attila magas. (Itt a magyar mondatban nincs ige de az angol mondatban mindig van!) 

Tárgy (object): a kit? mit? kiket? miket? kérdésre válaszol. A tárgy is lehet hosszú és bonyolult. Szagga-

tott vonallal húzzuk alá. (Csak az angolban húztam alá). Példák: 

Jack married Jill. = Jack feleségül vette Jill-t.   (Kit vett feleségül Jack?) 

I’ve eaten 3 hamburgers. = Megettem 3 hamburgert.   (Mit ettem meg?) 

I’ve eaten the 3 hamburgers that my grandson bought 2 minutes ago. = Megettem a 3 hamburgert, amit az 

unokám vett 2 perccel ezelőtt.     (Mit ettem meg?) 

Complement: ilyen a magyarban nincs, az angolban ez leggyakrabban egy főnév vagy melléknév. 

Subject complement: ez létige vagy hasonló ige után jön, és az alanyra vonatkozik (a magyarban az állít-

mány névszói része, de ezt nem kell tudni ☺). Példák (az alanyi complementet pontvonallal húzom alá): 

Joe is clever. = Jóska okos.  (A létige az „is”, Joe az alany, és az „okos” Joe-ra vonatkozik.) 

Bodri is a dog. = Bodri (egy) kutya. (A létige az „is”, Bodri az alany, és a „kutya” Bodrira vonatkozik.) 

Object complement: ez is egy főnév vagy melléknév, de a fentivel ellentétben ez a tárgyra vonatkozik. A 

tárgyi complementet duplapont-vonallal húzom alá.   (A tárgyat is aláhúztam.) 

They elected Trump president. = Megválasztották Trumpot elnöknek.  (Trump az elnök) 

Jenny made her boss happy. = Jenny boldoggá tette a főnökét.   (a főnöke nagyon boldog volt) 

Paint it black. (Rolling Stones) = Fesd be feketére.    („az” lesz fekete) 

Vigyázz! Az angolban a tárgyi complementet nem ragozzuk!  (Nincs rajta -nak/nek, -gigágá vagy -ra/re!) 

Jelző (adjective): a jelző jellemez egy főnevet vagy névmást, tehát megmondja, hogy a főnév (vagy név-

más) milyen. A jelző a főnév előtt áll, és rendszerint egy melléknév (de lehet egy egész mellékmondat is, 

ilyenkor az angolban a főnév mögött áll). 

Példák (a jelzőt pontozott vonallal húzzuk alá): 

I have a good book. = Van egy jó könyvem. 

The man sitting on the floor in a pink tutu is Brian. = A rózsaszín tüllszoknyában a földön ülő férfi Brian. 

The book that I bought is very good. = A könyv, amelyet vettem, nagyon jó. 

The fat man is Brian. = A kövér férfi Brian. 

Jelző utalhat helyre is. 

The book on the table is mine. = Az asztalon levő könyv az enyém. 

Több másfajta kinézetű jelző is van. 

Részeshatározó (indirect object): a kinek? kiknek? minek? miknek? kérdésekre válaszol. A határo-

zókat a magyarban hullámos vonallal húzzuk alá. A részeshatározó is lehet bonyolult. További részletek talál-

hatók a részeshatározóról az „Összesített tananyag” fájlban, a „Részeshatározó” pontban. Példák (a magyar-

ban és az angolban is aláhúztam): 

Give me an apple please. = Adj nekem kérlek egy almát.    (Kinek adj egy almát?) 

Joe sent a letter to the government. = Joe küldött egy levelet a kormánynak. (Kinek küldött Joe levelet?) 

We bought a pullover for Jack. = Vettünk egy pulóvert Jacknek.   (Kinek vettem pulóvert?) 

I sent an email to the girl (that) I met in the camp last year. = Küldtem egy emailt a lánynak, akit a táborban 

ismertem meg tavaly.  (Kinek küldtem emailt?) 

Helyhatározó: a helyhatározó a helyet határozza meg ☺. A hol? honnan? hová? kérdésekre válaszol. 

A határozókat hullámos vonallal húzzuk alá. Példák a helyhatározóra: 

Lenny is at home. = Lenny otthon van. 

Lemuel came here. = Lemuel ide jött. 

Lemuel is in the house that was built in Cock street. = Lemuel abban a házban van, amelyet tavaly építettek a 

Kakas utcában.  

Come into the room. = Gyere be a szobába! 

Módhatározó: azt mondja meg, hogyan csinálunk valamit. A hogyan? kérdésre válaszol. Leggyakrabban 

melléknévből képezzük „ly” képzővel, de kinézhet más módon is. Példák: 

I went home happily. = Boldogan mentem haza. 

Ben is shouting angrily. = Ben dühösen kiabál. 

He came carrying a big box. = Egy nagy dobozt cipelve jött. 
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Eszközhatározó: azt mondja meg, hogy mivel csinálunk valamit. Példák: 

I opened the door with the key. = A kulccsal nyitottam ki az ajtót. 

I will write the letter with a pen. = Tollal fogom megírni a levelet. 

Társhatározó: Azt mutatja meg, kivel csinálunk valamit. Példák: 

I went to the cinema with my brother. = Testvéremmel mentem a moziba. 

I am having breakfast with Joe. = Jóskával reggelizek. 

Időhatározó: Az időt mutatja meg. Példák: 

I worked from 8 to 4. = 8-tól 4-ig dolgoztam. 

He arrived yesterday. = Tegnap érkezett. 

She didn’t go to bed until she finished her homework. = Nem feküdt le, amíg be nem fejezte a házi feladatát. 

Célhatározó: A cselekvés célját mutatja meg. Példa: 

I went to the restaurant to have dinner. = Azért mentem az étterembe, hogy megvacsorázzam. 

I bought a Ferrari for my son so that he doesn’t have to walk to work. = Vettem egy Ferrarit a fiamnak, (azért) 

hogy ne kelljen gyalog munkába mennie. 

Okhatározó: A cselekvés okát mondja meg. Példa: 

I am tired because I have worked a lot. = Fáradt vagyok, mert sokat dolgoztam. 

A mondatok lehetnek egyszerű és összetett mondatok.  

Ezt nem könnyű elmagyarázni, de egyszerűsítve azt mondhatjuk, hogy az összetett mondatok több tagmondat-

ból állnak, az egyszerű mondatok egy tagmondatból. Egy tagmondatban van alany is és állítmány is (meg 

rendszerint más is).  

Példák egyszerű mondatra (az alanyt és az állítmányt aláhúztam az angol mondatban): 

Joe is having breakfast. = Joe reggelizik. 

Jack has been living in London with his wife for 5 years now. = Jack már 5 éve él Londonban a feleségével. 

Az összetett mondatok kétfélék lehetnek: alárendelő és mellérendelő összetett mondatok. A mellérendelő 

mondatokban a tagmondatok „egyenértékűek”, „egyenrangúak”. Példák (az angol mondatokban aláhúztam az 

alanyt és az állítmányt): 

I was tired so I went to bed. = Fáradt voltam, ezért lefeküdtem. 

I went home and (I) ate 10 sanwiches. = Hazamentem, és megettem 10 szendvicset. 

I told him but he didn’t listen to me so I told him again. = Mondtam neki, de nem figyelt rám, ezért elmond-

tam neki még egyszer. 

Az alárendelt mondatokban van egy „főmondat”, a többi tagmondat a főmondat valamelyik mondatrésze. Pél-

dák (az angol mondatban a főmondatban minden mondatrészt aláhúzok, de az alárendelt tagmondatot nem 

elemzem mondatrészenként, hanem egyfajta vonallal húzom alá, annek megfelelően, milyen mondatrésznek 

felel meg a főmondatban, továbbá az alárendelt mellékmondat zöld):  

I told him that I wanted a hamburger. = Mondtam neki, hogy akarok egy hamburgert. 

I put the money where nobody would find it. = Oda raktam a pénzt, ahol senki sem találja meg. 

Whatever she says is true. = Bármit is mond, az igaz. 

Néha fontos lehet az alárendelt mellékmondat azonosítása, például a jövő időre vonatkozó alárendelő összetett 

mondatok esetén. Ezt itt nem részletezem, részletesen írtam róla a Time Clauses című útmutatóban. 

Mielőtt továbbmegyünk, nézzük meg az angol mondat szórendjét, leegyszerűsítve: 

Alany Állítmány Részeshatározó Tárgy/alanyi complement Helyhatározó Eszköz-/társhatározó Időhatározó 

A módhatározót nem tettem bele a szórendbe, mert nem fért volna bele, de írtam róla a Szórend nevű fájlban. 

Most lássunk példákat néhány gyakori alárendelt mellékmondat típusra, a teljesség igénye nélkül. Némelyik 

összetett mondat után egy egyszerű mondat illusztrációképpen (az alárendelt mellékmondat zöld) 

Főnévi mellékmondatok: 

what you bought yesterday, where Joe lives, who helped you do your homework 

What you bought yesterday was very expensive. = Amit tegnap vettél, nagyon drága volt. 

The book was very expensive. = A könyv nagyon drága volt. 

I want to know where Joe lives. = Tudni akarom, hol lakik Joe. 

I want to know the address. = Tudni akarom a címet. 

Tell me who helped you do your homework. = Mondd meg, ki segített megcsinálni a házi feladatodat. 
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Tell me the name. = Mondd meg a nevet. 

Helyhatározói mellékmondatok: 

Go where you feel happy. = Menj oda, ahol boldognak érzed magad. 

Go home. = Menj haza. 

Ben wants to be where he can work in peace. = Ben ott akar lenni, ahol nyugodtan tud dolgozni. 

Ben wants to be in the office. = Ben az irodában akar lenni. 

Feltételes mellékmondatok:  

If you eat all the spinach, you’ll get cake. = Ha az összes spenótot megeszed, kapsz tortát. 

If I had a lot of money, I would spend it. = Ha sok pénzem lenne, elkölteném. 

If I had been born a prince, I would live in a palace. = Ha hercegnek születtem volna, palotában laknék. 

If I had found the chocolate, I would have eaten it. = Ha megtaláltam volna a csokit, megettem volna. 

Időhatározói mellékmondatok:  

Jane wants to arrive before everybody else arrives. = Jane azelőtt akar megérkezni, mielőtt mindenki más 

megérkezik. 

I have been working hard since I started this job. = Keményen dolgozom, amióta elkezdtem ezt a munkát. 

When you have eaten all the spinach, you’ll get cake. = Amikor az összes spenótot megetted, kapsz tortát.  

Célhatározói mellékmondatok: 

I bought a bicycle so that my son could cycle. = Vettem egy biciklit, hogy a fiam tudjon biciklizni. 

I went to a shop to buy some bread. = Elmentem egy boltba, hogy vegyek kenyeret.  

Okhatározói mellékmondatok: 

Jack is very hungry because he hasn’t eaten for two days. = Jack nagyon éhes, mert két napja nem evett. 

Jelzői mellékmondatok: 

Give me the book that is on the table. = Add ide a könyvet, amelyik az asztalon van. 

Give me the green book. = Add ide a zöld könyvet. 

The man running after the bus is Joe. = A busz után futó férfi Joe. 

The picture painted by Leonardo is expensive. = A Leonardo által festett kép drága. 

Non-finite clauses: Az angolban vannak olyan különleges (jelzői és határozói) alárendelt mellékmondatok, 

amelyekben nincs alany és állítmány. Ezek ige+ing alakkal, ige 3. alakkal, vagy to + ige alakkal kezdődnek. 

Ilyenre írtam már korábban példát, most csak megismétlem őket: 

I went to a restaurant to have lunch. = Elmentem egy étterembe, hogy megebédeljek.  

The man running after the bus is Joe. = A busz után futó férfi Joe. 

The picture painted by Leonardo is expensive. = A Leonardo által festett kép drága. 

The man sitting on the floor in a pink tutu is Brian. = A rózsaszín tüllszoknyában a földön ülő férfi Brian. 

Ennyi volt a tanyanyag, most lássunk szép példákat összetett mondatokra (a megfelelő mondatrészeket alá-

húzva): 

The man that you introduced yesterday has bought a very beautiful and fast car in order to take part in car ra-

cescél. = A férfi, akit tegnap bemutattál, vett egy nagyon szép és gyors autót, azért hogy autóversenyeken ve-

gyen résztcél. 

The book that you bought yesterday was written in a monastery situated in the north of Germanyhely before 

World War I startedidő. = A könyvet, amelyet tegnap vettél, egy Észak-Németországban levő kolostorban ír-

ták, mielőtt az első világháború elkezdődött. 

The love of the the man that she loved made her the queen that he had always dreamed about. = kb. A szere-

tett férfi szerelme olyan királynővé tette őt, amilyenről a férfi mindig is álmodott. 

 

 

 

 


